
Folketingets Kommunaludvalg har den 3. december 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 20 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed 
besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Thomas Jensen (S).

Spørgsmål nr. 20:
"Ministeren bedes redegøre for de økonomiske og administrative konsekven-
ser af lovforslaget i henhold til den nuværende lovgivning, idet det bemærkes, 
at punkt 4-8 i bemærkningerne tager udgangspunkt i den hidtil ulovhjemlede 
praksis.”

Svar:
I og med at lovforslaget lovliggør den nuværende kommunale praksis forven-
tes forslaget kun at have begrænsede administrative konsekvenser.

Det har endnu ikke været muligt at foretage mere sikre beregninger af det 
økonomiske omfang af de ulovligt opkrævede ejendomsskatter. SKAT har 
meget foreløbigt og med forbehold for, at der er tale om et meget usikkert 
skøn, oplyst, at der kan være tale om 1 mia. kr., jf. besvarelsen af spørgsmål 
55.

For kommunerne vil provenuet fra den kommunale ejendomsskat i 2011 imid-
lertid alt andet lige ikke blive nævneværdigt påvirket af lovforslaget i og med, 
at den nuværende kommunale praksis lovliggøres. I 2012 kan der evt. blive ta-
le et vist merprovenu i forbindelse med udløbet af den overgangsbestemmel-
se, der sikrer, at grundejere, som har fået foretaget en omberegning, og som 
har fået foretaget en korrekt opkrævning af ejendomsskat, først fra 2012 over-
går til de nye regler efter lovforslaget.

Med venlig hilsen

Bertel Haarder  /   Søren H. Thomsen
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